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První občánek Roku má jméno Josef Očadlík. A má i dvě 
sestry... Více na straně 19 - 20.

Naši úspěšní zpěváci krajskou soutěž vyhráli. 
Čtěte na str. 15 - 17.

V nově zrekonstruovaném pavilonku u školního pozemku byla výstava. Mezi hosty nechyběli starosta R. Hoza, 
místostarosta P. Polák ani krajský radní B. Fuksa. Více na str. 14 - 15.

Přístup k internetu se zalíbil i seniorům. 
Více o knihovně na str. 22.

Ve školní družině se připravovali na jaro. Dekorace 
pomáhali tvořit i tatínci a soudě dle výzdoby 

v prostorách družiny i u jejího vchodu se jim dařilo.
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EDITORIAL
  Konečně tu máme jaro přátelé! Když už máme vládu v demisi, alespoň 

do našich zahrádek posvítilo sluníčko. Vzduch se neodvratně otepluje, ze 
země začínají vycházet kytičky a naše staré neduhy z přechozených chřipek 
pomalu odeznívají. Milosrdný sníh sice ukryl co se ukrýt dalo, ale při naši 
pořádkumilovnosti určitě vymeteme každý koutek v zahradě ba i před svými 
příbytky. Přichází čas jarního úklidu, Velikonoc, naděje. Zahrady a pole se 
budou osévat, cokoliv s láskou vložíme do květináčů, odvděčí se nám růstem 
a možná i květem.

Přistavím se při slově „vložit“ nebo chcete-li „zasadit“.  Co zaseješ, to 
sklízíš, praví přísloví a platí to ve všech oblastech našeho života. Zaseli jsme 
v době, kdy jsme šli k volbám a do uren házeli volební lístky. Každý z nás snad 
tento akt učinil v naději, že co seje vzklíčí a přinese nám užitek. Připomenulo 
mi to jednu příhodu ze života. Dcera se vrátila z dovolené v cizině, a protože ví, že ráda sázím kytky, přinesla mi jakési 
semínko. Se slovy, nevím co to je, ale našla jsem to na ostrově, kde bylo kolem spousta krásných květin. Zasadila sem 
jej a poctivě zalévala. „Naslouchala“ jsem jako roste a kypřila kolem půdu… Až jednoho dne přišlo vystřízlivění. Ze 
semínka z daleké ciziny vyrostl bodlák.

Tak nějak to cítím dnes i ve vztahu ke všemu, co se na naši politické scéně děje dnes. „Sázeli“ jsme v naději, 
že vzejde něco pěkné a užitečné, ale když se ta naše „kvítečka“ rozvinula, vystřízlivěli jsme. Napopáté se podařilo 
zvrhnout vládu. Bravo! Předsedáme Evropě a hašteříme se jako malá děcka. Je to snad národní sport lepit lidem ústa 
nebo alespoň neposlouchat, co nám ti druzí říkají? Slova jako demokracie, svobodná volba či politická bezúhonnost se 
natolik zprofanovala, že když se řekne „politik“, zní to skoro jako nadávka. Dívat se v televizi na tváře těch našich nej-
známějších je někdy bolestným zážitkem. Prezident s premiérem promlouvají prostřednictvím kamer k národu a otáčejí 
se k sobě zády, představitelé nejsilnějších politických stran koulí očima, vyvracejí je v sloup, když jim nezbyde nic jen 
poslouchat toho druhého. V lepším případě se jen hloupě smějí slovům svého partnera. Měla bych říct – protivníka…  
     Proč na to koukat, říkají si mnozí a využívají snad už svého posledního neomezeného práva – vypnout přístroj. 
Kdyby tak šlo vypnout některé hlupáky, kteří se dokonce hájí poslaneckou imunitou! Škoda, že stačí, aby jich bylo pár 
a my na druhé straně pak hážeme do jednoho pytle všechny. 

Co tam po vládě, bude jiná! Jsou země, kde vlády padají častěji než jablka ze stromu, proč bychom si měli 
zoufat? Potíž je v tom, že lidé rezignují. Politici se ohání statistikami, které se jim právě hodí, a my se nestačíme divit. 
Nakonec se zavřeme do svých slimáčích domečků jako před dvaceti lety. Zajímat se budeme jen o to, co nám vyrostlo 
v zahrádce a žvásty z televizních obrazovek a jiných médií nám budou putna. Pak přijdou volby a my si opět řekneme, 
přece jim ten svůj hlas nenechám. Ale kolik je nás tak uvědomělých a půjdou k nim znova? Pochybuji, že ti, kteří žijí 
z ruky do pusy, či nedejbože přišli o práci, se pěkně oblečou a vykročí bodře k volebním místnostem. Možná přece 
jen. V čase voleb komunálních, protože na to, co se děje doma, lépe vidíme. Výsledky svých starostů, místostarostů 
a zastupitelů umíme lépe zhodnotit. Dokonce někteří z nás za těmi svými volenými zástupci i zajdeme. Žádáme, 
argumentujeme, někdy se i hádáme, pokud nám o něco jde. Tam v parlamentech či ve Strakově akademii si vystačí 
sami. Na jaře stejně tak jako v zimě…

Alžběta Škarpichová    
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Z RADNICE

Výsledky grantového řízení

Rada města Hulína svým usnesením č. 56/2009 ze dne  
26. 3. 2009 schválila návrh hodnotící komise na poskytnutí 
veřejné finanční podpory z Programového fondu města 
Hulína následujícím neziskovým organizacím na jejich 
neinvestiční činnost v r. 2009 v této výši: 

a) oblast sociální, zdravotní a prevence sociálně patolo-
gických jevů 
Společnost pro pomoc nemocným dětem Kroměříž  
- 5 000,- Kč 
Sociální služby Uh. Hradiště - Domov pro osoby se zdrav. 
postižením Zborovice  - 3 000,- Kč 
Občanské sdružení zdravotně postižených Hulín 
- 10 000,- Kč 
Oblastní charita Kroměříž - 10 000,- Kč na asistenční služby 
a 10 000,- Kč pro K – centrum 
Středisko rané péče EDUCO Zlín  (pomoc rodinám s posti-
ženými dětmi do 7 let) - 2 000,- Kč 
ROSKA  (pomoc lidem postiženým roztroušenou skleró-
zou) - 2 000,- Kč 
Klub dárců krve Kroměřížska - 7 000,- Kč         
Svaz postižených civilizačními chorobami - 3 000,- Kč  
Charita Hulín - 8 000,- Kč 

b) oblast kultury, propagace města a volnočasových aktivit 
Česká archeologická společnost – sdružení archeologů 
Čech, Moravy a Slezska -  2 000,- Kč 
Sdružení rodičů a přátel dětí dechového souboru Morava 
při ZUŠ Hulín -  20 000,- Kč                                                                           
Základní umělecká škola Hulín - Dětský pěvecký sbor 
Zvonky - 8 000,- Kč 
Hanácká dechová hudba Hulíňané - 15 000,- Kč 
Základní umělecká škola Hulín - 20 000,- Kč  
TJ Sokol Záhlinice - 10 000,- Kč na volnočasové aktivity      
Smíšený pěvecký sbor Smetana - Hulín - 15 000,- Kč   
Spolek přátel Skopalíkova muzea v Záhlinicích - 5 000,- Kč 
Čerchmanti - 5 000,- Kč 
c) oblast tělovýchovy a sportu 
Základní kynologická organizace Hulín - 5 000,- Kč  
Fotbalový klub ADMIRA Hulín - 5 000,- Kč 
Gymnastický klub Hulín - 10 000,- Kč 
JK HANÁ - 5 000,- Kč 
Orel jednota Hulín - 10 000,- Kč 
TJ Sokol Záhlinice - 28 000,- Kč na sportovní činnost 
Cyklo MXM Hulín - 5 000,- Kč 
BURE Hulín (futsal) - 8 000,- Kč 
Sportovní klub Spartak Hulín - 64 000,- Kč

Byl 4. březen a sál Kulturního klubu v Hulíně se 
naplnil do posledního místa. Hulínští senioři a zdravotně 
postižení občané se sešli na své pravidelné schůzi, kte-
rou díky iniciativě sociálního odboru MěÚ Hulín spojili 
s přednáškou MUDr. Antonína Bařinky, primáře Nemocnice 
milosrdných sester Svatého Vincence de Paul v Kroměříži. 
Dlouhou dobu doktor Bařinka působil také jako lékař 
na kroměřížské záchrance, takže témata, jak si pomoci při 
nejrůznějších nevolnostech či úrazech a nemocech byla pro 
něj ta nejlepší parketa. 

V čem spočívá poskytování první pomoci neodklad-
né péče, jak funguje rychlá zdravotnická pomoc, kde jsou 
její pracoviště, v jakých časech mají ordinační služby… 
Tyto a mnohé další užitečné informace doktora Bařinky 
doprovázela projekce na plátno, kterou obstarával záchra-
nář Rychlé lékařské pomoci v Kroměříži, Michal Florián.

Povídání přiblížilo zajímavé informace o dispečingu 
a dispečerkách, které jsou vlastně prvními „anděly“, kteří 
přijímají telefonáty o nehodách či zdravotních selháních 
lidí. Mnohdy volají na známé telefonní číslo 155 rozrušeni, 

SENIOŘI

Důchodci se zájmem naslouchali doktorovi Bařinkovi
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SENIOŘI

V sále Kulturního klubu bylo plno.

zmateni, a proto se přednášející snažil vštěpit do paměti 
přítomným ty nejdůležitější zásady. Také prozradil důležitá 
telefonní čísla, poradil, kdy a kam volat, ale také ujistil, že 
ač jsme rozrušeni jakkoliv, integrovaný záchranný systém 
s pomocí přispěchá i když zavoláme hasiče či policii.

Dozvěděli se, že dobré zorganizování první pomoci 
je tou nejdůležitější věcí při záchraně lidského života. 
Snad všem, kdo pozorně poslouchali, se vrylo do paměti, 
že pacientovi je třeba před odvozem do nemocnice zabalit 
alespoň to nejdůležitější – doklady a léky, případně sou-
pis léků, které užívají. 

Pak už to šlo jako po másle. Hovořilo se o tom, jak 
si počínat při nejzávažnějších stavech jako je hypertenze, 
šok, co dělat při poruchách vědomí, jak lze člověku pomoci 
při zástavě dechu a oběhu, což je vlastně stav klinické 
smrti. Vyslechli si charakteristické znaky závažných stavů 
pacienta. Při poruchách vědomí je to například ospalost 
až usínání , přičemž pacient nereaguje na vnější podněty. 
Dozvěděli se, co dělat, když pacient špatně dýchá, jak pro-
bíhají příznaky úrazů hlavy, jak se zachovat, když vdechne 
zvratky... Doktor Bařinka seznámil pozorné posluchače 
také s tím, jak dát pacienta do stabilizační polohy, jak 
důležité je zaklonění hlavy. Mnohým utkvělo v paměti, 
že když pacient nemůže z jakýchkoliv příčin dýchat, když 
„lapá po dechu,“ je dobře, aby se, než přijde pomoc, 
opřel rukama o stůl nebo jinou pevnou plochu, nebo se 
rukama zapřel sedíce o židli. Řeč byla také o epileptických 
záchvatech, při kterých mnohdy lidé neumí reagovat. 
Pokoušejí se pacientovi rozevřít ústa, „aby si nepřekousli 

jazyk“, přitom si neuvědomí, že při takovém záchvatu 
má epileptik tolik síly, že je schopen ukousnout svému 
zachránci prst. Rada? Nechat jej ležet až do odeznění 
záchvatu, ale především se postarat o to, aby se neudeřil 
o předměty, které by jej mohly zranit. Dalším z témat, 
se kterými se také senioři mohou setkat, byla pomoc při 
horečnatých stavech. Mnohdy stačí mokrý studený zábal 
na ruce nebo na nohy a vysoká teplota klesne. Horečka 
se ale z těla musí „odpařit“, takže nikdy nemocného přes 
mokrý studený zábal nepřikrýváme. 

Bylo toho hodně, vždyť přednáška trvala téměř dvě 
hodiny. Dnes už většina hulínských seniorů ví, co dělat při 
krvácení, jak je třeba pomoci při popáleninách (chlazení 
studenou vodou), co dělat při otravách… Zajímavá byla 
i informace o tom, jak se zachovat, když se nedopatřením 
dostane dítě k nějakému saponátu jako je Jar a napije se 
jej. Kolikrát babičky hlídají vnoučata a nenapadlo by je, 
co můžou děti vymyslet… Takže zapamatujme si: Nikdy 
nedávat napít vody, protože zředěním přípravku bychom 
nepomohli, ale vážně uškodili. 

Přednáška MUDr. Antonína Bařinky byla profesi-
onální a nesmírně poučná. Se zatajeným dechem u ní 
sledovali posluchači lékaře například když předváděl, jak 
provádět umělé dýchání a masáž srdce. To všechno byly 
informace, které se kdykoliv v životě člověku mohou hodit. 
Kéž bychom je nemuseli nikdy využít, ale když je pomoc 
potřebná, každá vteřina, kterou přispějeme k záchraně 
života ještě před příjezdem lékaře, může být velkým 
krokem vstříc k životu.

 Škoda, že doktor Bařinka informace o „nemocnici 
na Vale“, jak se ji lidově říká,  s ohledem na čas jen pro-
letěl. Vždyť mnozí z přítomných buď mají, nebo mohou 
mít v budoucnu jako dlouhodobě nemocní zkušenost 
i s jejími službami.

Jen dva týdny poté, co si MUDr. Antonín Bařinka 
našel čas a spolu s Michalem Floriánem přišli poučit 
hulínské seniory o poskytování první pomoci, převzal  
17. března z rukou zástupce společnosti Sodexo symbolický 
šek na sto tisíc korun. Peníze pocházejí z nadačního fondu 
Stop Hunger a v Nemocnici milostrdných sester Vincenta 
de Paul v Kroměříži by měly posloužit na vybudování 
nového rehabilitačního centra. 

A. Škarpichová        
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DĚNÍ VE MĚSTĚ

Sliby se pomalu začínají proměňovat v skuteč-
nost. V souvislosti s výstavbou rychlostní komunikace 
R55 bude přiveden do konce dubna vodovod na okraj 
Chrášťan, přesněji ke hřbitovu. V předposlední břez-
nový den se konala v Hulíně schůzka s projektantem 
a Vodovody a kanalizacemi Kroměříž, na níž se projednal 
další postup zasíťování Chrášťan a Záhlinic.

I další zpráva se týká jedné z místních částí Hulína. 
V Záhlinicích Stavby silnic a železnic zpřístupní veřejnosti 

do konce dubna informační centrum, které bude sídlit 
v tamní budově školy. Od května budou všechny infor-
mace týkající se stavby občané získávat v tomto  nově 
zřízeném centru, jehož vzniku posloužila stará a málo 
využívaná tělocvična. 

Ještě v dubnu by měla být zahájena výstavba cesty 
od záhlinické školy, která povede přes lipovou alej kolem 
hřiště až k hlavní silnici. 

Čechova se začne dělat v dubnu

Vodovod se blíží k Chrášťanům

Obyvatel Čechovy ulice, který si nepřál zveřejnit 
své jméno, se přišel do redakce zeptat, jak to vlastně 
s Čechovou ulicí je. „Pořád se v Hulíňanu dozvídáme jen 
samé sliby, ale ulice je nadále rozbitá a nic se s ní neděje. 
Rád bych věděl, proč tu nejsou chodníky,“ řekl. 

Stejnou otázku jsme položili vedoucímu investičně 
správního odboru MěÚ Hulín Zdeňku Váňovi: „Výběrové 

řízení už máme za sebou a v dubnu se s opravou Čechovy 
ulice začne. V souvislosti s tím tu bude opravena ka-
nalizace, bude tu uděláno nové podloží a samozřejmě 
i nový asfaltový povrch. S chodníky se v této ulici 
nepočítá. Pro chodce bude v komunikaci vymezen asi 
půlmetrový pruh, který bude řádně označen,“ konsta-
toval Z. Váňa.

Jaro ukázalo, že podzim se mýlil

V loňském listopadovém čísle Hulíňanu jsme zve-
řejnili článek s titulkem „Památné lípy se kácet nebu-
dou“ a mnohé, zejména obyvatele Záhlinic, tato zpráva 
potěšila.

Jen pro pořádek připomeňme, že odbor životní-
ho prostředí se v té době rozhodoval, že vyhlásí další 
dva památné stromy. K památnímu buku na náměstí 
a dubu v Kostelní ulici měly přibýt  nově vyhlášené dvě 
lípy, které, podle historických pramenů, zasadil osobně 
sedlák, starosta Záhlinic a poslanec Říšského sněmu 
František Skopalík. 

Jak je známo, v Záhlinicích byla povolena výstavba 
rodinných domů a v souvislosti s ní byl na odbor investic 

a správy majetku města podán podnět, aby byla jedna 
z těchto záhlinických lip pokácena. Zástupci investičně 
správního odboru i odboru životního prostředí usoudili, 
že její zdravotní stav je poměrně dobrý a není třeba lípu 
kácet. A nejen proto, že tímto zásahem bychom přišli 
o významnou kulturní památku. Budoucím stavebníkům 
jsme tehdy vzkázali, že o své budoucí stavby ani o své 
životy a zdraví se bát nemusí. Přizvaní odborníci se totiž 
shodli, že tento strom bude brzy ošetřen, odborně ořezán 
a zajistí se tím tolik proklamovaná bezpečnost občanů. 
„Lípa se kácet nebude,“ napsali jsme v listopadu. 

Jak už to v životě bývá, neuběhlo ani půl roku 
a všechno je jinak. Dnes se radují stavebníci, už méně 
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ochránci přírody, lidé ctící zeleň a dávnou minulost. Proč? 
Protože v březnu byla lípa, v jejíž blízkosti bude na parcele 
číslo 301 stát rodinný dům, skácena.

 „Je nám to opravdu líto,“ přiznala vedoucí odboru 
životního prostředí Ing. Miroslava Dvořáková. „Nikdo 
z nás nemohl tušit, a vše tomu nasvědčovalo, že by byl 
tento strom nemocný. Přizvaná dendroložka nás ovšem  
vyvedla z omylu.“

Odborný posudek Ing. Ziny Klečkové mimo jiné 
hovoří o tom, že v koruně zmíněné lípy srdčité nebyly 
vidět žádné prosychající větve a je podle jejích slov „vitální 
a v dobrém stavu.“ Usoudila také, že i kořenový systém 
má dostatek prostoru a zatím nedošlo k jeho poškození. 
Protože lípa rostla vedle nezpevněné polní cesty jen  
1 metr od stavebního pozemku, stavba domu, který by 
byl postaven blíže než je 1,5 násobek obvodu koruny, 
by výrazně poškodila  kořenový systém. To by podle 
posudku Ing. Klečkové pak mělo za následek nejen přímé 
poškození a ztrátu kořenů, ale i změny vodního režimu, 
na které jsou staré stromy velmi citlivé. Dřevo stromu by 
mohlo časem vyhnívat a stejně tak by jí uškodilo v bu-
doucnu zpevnění příjezdové cesty. A nyní to nejdůležitější 
z posudku: „V případě, že není možné situovat stavbu 
mimo kořenovou zónu a zachovat nedotčený prostor 
alespoň po okapovou linii koruny (to by současně 
znamenalo, že nejsou potřebné žádné zásahy do ko-
runy), doporučuji odstranění lípy.“  Takový byl verdikt 
dendroložky Ing. Ziny Klečkové.

Jaro ukázalo, že podzim se mýlil. V březnu přijeli 
zaměstnanci Kombyt Servisu s příslušnou technikou 
a lípu, ač nejedno srdce tento zásah zabolel, položili 
k zemi. Až poté dospěli aktéři „skonu“ jednoho stromu  
k neuvěřitelnému poznání. Lípa, kterou prý kdysi  sázel 
František Skopalík, byla vlastně chorý, vykotlaný strom. 
O opaku není třeba nikoho přesvědčovat. Stačí se podívat 
na fotografie, které její zdravotní stav zdokumentovaly.

Alžběta Škarpichová

Nebýt plánované výstavby domů a zpevňování silnice, 
lípa by přežila. >>>
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ZLÍN (hm)  – Odbor životního prostředí a zeměděl-
ství Krajského úřadu Zlínského kraje upozorňuje občany, 
že Krajská veterinární správa pro Zlínský kraj provedla 
ve dnech 3. a 4. dubna 2009 leteckou aplikaci návnad 
k orální vakcinaci lišek proti vzteklině. Zvýšenou pozor-
nost při pobytu v přírodě je nutné zachovávat v průběhu 
celého měsíce dubna.

„Vakcinace je nutná zejména s ohledem na to, 
aby nebylo volně žijícími zvířaty ohrožováno zdraví 
lidí. Vakcinační látka sice obsahuje nepatogenní virus 
neškodný pro člověka i zvířata, ale přesto je doporučo-
vána opatrnost. Při pobytu v přírodě je vhodné věnovat 
zvýšenou pozornost malým dětem a zabezpečit, aby se 
nedotýkaly neznámých věcí. U domácích zvířat a zejména 
u psů je nutné vyloučit jejich volný pohyb v přírodě 

Pozor na návnady pro lišky!

Hulínští včelaři

po všech neoplocených pozemcích, aby byl znemožněn 
styk s vakcinovanou návnadou. Pokud by došlo ke kon-
taktu návnady s kůží, postačí důkladné umytí vodou 
a mýdlem, eventuelně dezinfekce běžným dezinfekčním 
prostředkem. Lékařské ošetření se doporučuje vyhledat 
pouze v případě kontaktu vakcinační látky se sliznicí nebo 
čerstvým poraněním,“ upozorňuje Krajská veterinární 
správa pro Zlínský kraj. Návnady se nesmí sbírat, ani 
s nimi jinak manipulovat (navíc pozor: plastikový obal 
návnady je ostrý). 

Podrobnější informace o vakcinaci poskytne Krajská 
veterinární správa pro Zlínský kraj, Lazy V. 654, Zlín, tel. 
577 210 796 nebo inspektoráty Zlín (tel 577 011 114), 
Kroměříž (tel. 573 339 453), Uherské Hradiště (tel. 
572 556 521-23) a Vsetín (tel. 571 412 033).

 Rád bych navázal na informaci 
v únorovém Hulíňanu o podpoře, kterou 
Krajský úřad věnuje podpoře včelařství. 
Připomeňme, že tato akce probíhá již tře-
tím rokem a finanční podpory Zlínského 
kraje využili i dva naši hulínští občané, 
kteří začali včelařit. Je dobré, že se nám 
díky nim podařilo omladit naši členskou 
základnu. 

   
 V současnosti v Hulíně včelaří 13 vče-

lařů, kteří jsou organizováni v kroměřížské 
základní organizaci. Chováme celkem 90 

včelstev a dá se říci, že je máme dobře rozmístěna. Je to 
velmi důležité, neboť právě my včelaři svou činností při-
spíváme nejen v Hulíně samotném, ale v celém jeho okolí 
k dobré úrodě ovoce a zemědělských plodin, především 

řepky olejné. Nehledě na to, že navíc našimi kvalitními 
produkty zásobujeme mnohé občany našeho města.

Základní organizace Svazu včelařů v Kroměříži sdru-
žuje celkem 142 včelařů ze sedmadvaceti obcí Kroměřížska. 
Ti všichni v současnosti chovají 1314 včelstev.

V únoru jsme měli výroční členskou schůzi, na níž 
byly vybrány vzorky měli na vyšetření napadení včelstev 
roztočem. Také jsme zhodnotili výsledky své práce v uply-
nulém roce a schválili si plán na letošní rok. V roce 2009 
plánujeme například uskutečnit výstavu včelařských 
potřeb, jejíž součástí bude odborná přednáška a chybět 
nebude ani nabídka včelích produktů. Je to jen jeden ze 
způsobů, jak chceme širokou veřejnost seznámit s touto 
užitečnou a ušlechtilou zálibou a bohulibou činností nás 
včelařů. Věříme, že i touto cestou se nám podaří získat pro 
včelaření další nové zájemce.

Jaroslav Navrátil  
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Přijďte si poslechnout ptačí zpěv!

Český svaz ochránců přírody v Hulíně čtenáře 
Hulíňanu srdečně zve v neděli 26. 4. 2009 na tradiční 
Vítání ptačího zpěvu. Sraz zájemců je nejpozději 
v 8:15 před nádražím v Tlumačově. Vlakovým spojem 
z Hulína odjíždíme v 7:59 hod. Za pěkného počasí půjde-
me ke Kvasické pískovně, pokračovat budeme  na louky 
u Čisté, pak se vydáme do lesa Fileny a po loukách bude-
me kráčet až do Záhlinic. Celková trasa pomalým tempem 
bude o délce asi 10 kilometrů. Za mokrého počasí pro-

jdeme po zpevněných cestách okolo Moravy přes Filenu 
na rybníky a do Zahlinic. Akce se koná za každého počasí 
a končí přibližně okolo 13. hodiny v Záhlinicích. Odjezd 
vlakem zpět do Hulína je v 13:59 hod.

Doporučujeme, abyste si kromě dobré nálady vzali 
také dalekohledy, fotoaparáty a vhodný oděv a obuv.  
Podrobnější informace získáte na mobilním telefon-
ním čísle 606 541 859 nebo na e-mailu: pavelkalous@
seznam.cz

Važme si přírody a chraňme ji, ale…

Plně s tímto heslem souhlasím, pokud skutečnost 
nebude ničit a zneuctívat památku zemřelých.

Všichni slušní lidé uctívají památku zemřelých. 
Klademe věnce k pomníkům padlých, ale na místním 
hřbitově nikdo „nechce“ vidět to, jak kalousi ušatí nejen 
že kálí na pomník, ale že tím ničí kamenný materiál.

Nad hrobem roste krásný a silný smrk, který si 
vyhlédli před několika lety k přezimování kalousi ušatí. 

To je v pořádku. Vedení Kombytu s.r.o. asi bylo na tuto 
skutečnost upozorněno,  a tak byl na strom umístěn tzv. 
rušič, který ale sovy nerušil. Vesele kálely na pomník 
dál. V letošním roce při jednání na Kombytu jsem byla 
odkázána na MěÚ, odbor životního prostředí, kde mi 
sdělili, že – cituji „…rušič byl umístěn a přece nechcete, 
aby byl strom pokácen, nic jiného se nedá dělat. Podejte 
si písemnou stížnost, abychom měli doklad.“ 

Konečně už Hulín přestala hyzdit chátrající budova Ekonomie. Nový majitel ji zlikvidoval a otevřel tak prostor svým dalším 

podnikatelským aktivitám. Jakým? To je zatím zahaleno tajemstvím. Jeho počin Hulíňané vítají s nadšením. 

Už méně jsou zřejmě nadšeny různé podezřelé živly, které tu přespávaly a mnohdy ohrožovaly bezpečnost lidí. 

Ke všeobecné spokojenosti prohlédl i dvůr mateřské školy v sousedství.                    

Konečně zmizela
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DĚNÍ VE MĚSTĚ
Samozřejmě, že nechci strom kácet, ale při vzdě-

lání a odbornosti pracovníků jednotlivých odborů jsem 
předpokládala, že se někdo zamyslí a zajistí jiné opat-
ření, které by bránilo poškozování pomníku. Nejde 
o smetení nebo umytí! Tyto výkaly jsou tak agresivní, 
že umýt ani nejdou. 

Dne 14. 3. 2009 jsem rušič opět na smrku slyšela, ale 
naše sovy již odlétají a vrátí se opět na zimu. Doufám, že in-
stituce, které mají tento problém na starosti (Kombyt Servis, 
Správa majetku města nebo odbor životního prostředí MěÚ) 
budou mít dost času, aby účinnou  ochranu vymyslely. 

Jindra Kocourková

O dopravě Zlínského kraje v BruseluVE ZKRATCE...

BRUSEL, ZLÍN (Kraj) – Na odborné dopravní kon-
ferenci TEN -T v Bruselu, kterou v rámci českého předsed-
nictví uspořádal Zlínský kraj a jeho bruselské zastoupení, 
prezentoval strategický mezinárodní projekt rychlostního 
silničního propojení České a Slovenské republiky komu-
nikacemi R49 a R6 statutární náměstek hejtmana Libor 
Lukáš. Akce se zúčastnili zástupci evropského parlamentu, 
Výboru regionů a bruselských úřadů unie zaměřených 
na oblast dopravy. S referátem vystoupil i náměstek 
českého ministra dopravy Zdeněk Žák.  „Naším cílem bylo 
znovu na tento mezinárodní strategický projekt upozornit. 

V současné době totiž probíhá aktualizace a vyhodnocení 
sítě evropských dopravních koridorů a tato aktivita je 
proto nanejvýš potřebná, abychom v dokumentu měli 
odpovídající pozici. Je třeba soustředit úsilí na to, abychom 
v síti byli zařazeni, což umožní následnou efektivnější 
realizaci s pozitivním vlivem na ekonomiku regionu, 
konkurenceschopnost a tvorbu pracovních míst,“ uvedl 
náměstek Lukáš. Zároveň zdůraznil, že skutečnost, že jde 
o společný česko-slovenský projekt, je v Bruselu vnímána 
pozitivně. „Je to krok k hospodářské soudržnosti středu 
Evropy a počin pro budoucnost,“ dodal.

Představitelé kraje se sešli se starosty

ZLÍN (Kraj) – Všech 305 starostů měst a obcí 
Zlínského kraje pozval hejtman Stanislav Mišák na 
dvoudenní setkání s vedením Zlínského kraje, které se 
uskutečnilo ve dnech 3. a 4. března v Luhačovicích.

Jednotliví členové krajské rady a ředitel Krajského 
úřadu ZK seznámil představitele obcí s tématy, která jsou 
potřebná pro jejich práci. 

„Chceme naše partnery z měst a obcí informovat 
o záměrech krajské samosprávy v oblasti strategického 
rozvoje, zdravotnictví, sociálních věcí, krizového řízení, 

školství, územního plánování, kultury a cestovního ruchu 
a diskutovat s nimi o otázkách, které oni vnímají jako dů-
ležité. Prostřednictvím úřadu práce budeme také starosty 
informovat o projektech ke snižování nezaměstnanosti 
přímo v obcích,“ uvedl hejtman Stanislav Mišák.

Zástupci měst a obcí se také sesnámili s dotacemi 
na podporu sborů dobrovolných hasičů, s připravovanými 
rekonstrukcemi a modernizacemi silnic druhé a třetí třídy 
v roce 2009, s aktivitami Zastoupení Zlínského kraje 
v Bruselu a s dalšími aktuálními záležitostmi.
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Rekonstrukce a intenzifikace ČOV Hulín

Čistírna odpadních vod pro město Hulín byla vybu-
dována jako mechanicko- biologická čistírna pro čištění 
odpadních vod z veřejné jednotné kanalizace města Hulín 
v osmdesátých letech minulého století.

Město Hulín leží na dolním toku nepříliš vodné říčky 
Rusavy, asi 6 km pod městem Holešov a zasahuje spolu 
s čistírnou odpadních vod  do pásma hygienické ochrany 
druhého stupně zdroje pitné vody Zlínské aglomerace 
(prameniště Kvasice, Tlumačov).

Vybudovaná ČOV Hulín svým technologickým vyba-
vením odpovídá úrovni a názorům na stupeň čištění od-
padních vod té doby a z tohoto důvodu vykazují jednotli-
vé části technologie  celou řadu hrubých závad, při nízké 
úrovni dosahovaných efektů. Vážné  provozní problémy 
se vyskytují již při odstraňování hrubých nečistot v ob-
jektu hrubého předčištění a lapáku písku, ale i ve stupni 
biologickém. Povrchové aerátory typu „GIGANT“ jsou 
zejména v zimním období málo účinné, což  způsobuje 
velkou rozkolísanost dosahovaných výsledků.

znečištění (BSK5, CHSK, NL) a tomu také odpovídá její 
skladba. Po kompletním mechanickém čištění (včetně 
primární sedimentace) jsou odpadní vody podrobeny bi-
ologickému čištění nízkozatíženým aktivačním procesem 
s aerobní regenerací kalu. V jeho průběhu je přiváděné 
dusíkaté znečištění pouze oxidováno a následně , v jiném 
poměru jeho anorganických forem, než je poměr v při-
tékající vodě,  vypouštěno do odtoku. Přítomný dusík 
je odstraňován jen částečně, jeho amoniakální forma 
přechází do dusičnanů, ale ve vodě nadále zůstává. 
V ukazateli fosforu celkového dochází k jeho odbourání 
jen minimálně, jelikož stávající koncepce ČOV Hulín 
neumožňuje řízené odbourání fosforu  biologicky, ani 
chemickým srážením. 

V roce 2007 bylo novelizováno nařízení vlády  
č. 61/2003 sb, jehož ještě zpřísněné nároky na čištění 
odpadních vod není ČOV Hulín dle stávající koncepce 
schopna splnit. Proto společnost Vodovody a kana-
lizace Kroměříž, a.s.  požádala v rámci 3. výzvy ope-
račního programu životního prostředí, prioritní osy 1 - 
„Zlepšování vodohospodářské infrastruktury a snižování 
rizika povodní“, o poskytnutí finančních prostředků. 

 V červenci 2008 bylo naší  žádosti přiděleno 
akceptační číslo a v prosinci 2008 nám byla přizná-
na dotace ve výši cca. 43,5 milionů korun, s podílem  

U čistírny Hulín, postavené na již zmíněném recipi-
entu málo vodné řeky Rusavy, se  stávají velmi citlivým 
ukazatelem především koncentrace zbytkového dusíku 
a fosforu celkového, na jehož zvýšené odstraňování 
nebyla  čistírna Hulín stavěna. Technologie čistírny byla 
postavena na odbourávání především desoxidačního 
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41 mil. z Fondu soudržnosti (EU) a 2,5 mil. ze státního 
rozpočtu ČR. Celkový rozpočet plánované investice je 
bezmála 52 milionů korun bez DPH. Rozdíl finančních 
prostředků bude financován z rozpočtu společ-
nosti Vodovody a kanalizace Kroměříž, což činí  
8,5 milionů korun + DPH.

Intenzifikace ČOV Hulín přispěje nejen ke zlepšení 
životního prostředí , ale zajistí především  to, že odpadní 
vody města Hulín budou čištěny dle součastných techno-

logických požadavků a vypouštěné odpadní vody budou 
v souladu  se stávající legislativou ČR, ale i v souladu 
s přísnými limity EU. 

Vedení VaK Kroměříž , a.s.

Stavební odpad do popelnic nepatří

Jakoby naši občané byli neteční vůči výzvám, které 
slyší odevšad: Třiďte odpad! Využívejte sběrný dvůr… 
Hrách házeti o stěnu – to je výstižné pojmenování toho, 
jak na tato naléhavá volání po ekologickém nakládání 
s odpadem slyšíme.

Fotografie, kterou přinášíme v tomto čísle byla poří-
zena u hlavní silnice v Záhlinicích. Takových lze po celém 
Hulíně najít bezpočet, o hromádkách vysypaných za měs-
tem někde v příkopě u cesty nebo dokonce v poli nemluvě. 
Přitom v Hulíně máme sběrný dvůr umístěn přímo v centru 
města. Že by bylo tak komplikované obsah těchto popelnic 
naložit na vozík a zavézt tam, kam patří?  

HISTORIE Doba římská

K archeologickým nálezům u Hulína potřetí
První čtyři století po změně letopočtu nazýváme 

podle největší starověké říše Evropy dobou římskou. 
V tomto období jsou na území Moravy doloženy nové 
kmeny – Germáni. Dostávají se sem v několika vlnách. 
První souvisí s postupným osidlováním uvolněných území 
po odchodu Keltů v polovině 1. stol. př. n. l. Nový obyvate-
lé se k nám přesunují ze severu z území dnešního Polska 
a řadíme jej k nositelům tzv. przeworské kultury. Druhá 

vlna náleží germánům, které nazývá římský autor Tacitus 
Sveby. Svebové se dále dělili na menší kmeny s vlastním 
jménem. Na území Čech a Moravy sídlili Markomani 
a na Slovensku Kvádové. „Pro tento národ je příznačné, 
že si vyčesávají vlasy z čela a svazují je do uzlů. Tím se 
odlišují Svebové od ostatních Germánů, tím se odlišují 
u Svebů svobodní od otroků“ (Tacitus, Germánie 38). 
Svébové se do našich končin přesouvají z Pomohaní po r. 9. 
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př. n. l. pod vedením krále Marobuda, který zde sjednotil 
kmeny do mocného kmenového svazu označovaného 
jako Marobudova říše. 

Z Hulína i jeho bezprostředního okolí známe ce-
lou řadu archeologických lokalit na nichž byly nalezeny 
zlomky keramiky a ojediněle i bronzové spony a mince. 
Ze záchranných výzkumů uskutečněných před rokem 
1989 se nelze nezmínit o prozkoumání objektů s kera-
mikou z pozdní doby římské (2. pol. 4. stol.). I stavba 
dálnice narušila germánské sídlištní objekty na lokali-
tách Hulín-Pravčice 1 a Hulín-Pravčice 2. Tyto sídlištní 
objekty můžeme časově zařadit jednak na závěr 2. století 
a jednak do pozdní doby římské (2. polovina 4. století). 
Germánské obyvatelstvo tvořili usedlí zemědělci hospo-
dařící v malých komunitách. Svá sídliště si obdobně jako 
generace jejich předchůdců zakládali v blízkosti drobných 
vodotečí. Stavěli si dva typy příbytků: malé chaty nebo 
větší halové stavby. Chaty obdélného půdorysu měly 
podlahu zapuštěnou do země, stěny a střechu nesla dře-
věná konstrukce složená ze svislých sloupů uspořádaných 
do šestiúhelníku. Stěny nadzemní části byly postaveny 
z desek či proutí omazaných vrstvou hlíny – mazanice. 
Pozůstatky halové stavby se sice v Hulíně nepodařilo 
odkrýt, ale z jiných časově shodných lokalit je známe 
(např. Slatinice na Olomoucku). Jednalo se o dlouhé 
domy kůlové konstrukce s obdélníkovým půdorysem 
a rozměry 30 x 10 m. 

Na lokalitě Hulín – Pravčice 2 byla rozpoznána 
germánská usedlost sestávající z jedné zahloubené cha-
ty a z hospodářského zázemí. Kromě zásobních jam 
na skladování obilí se zde podařilo prozkoumat relikt 
kruhové pece sloužící patrně na výrobu keramiky, obdélné 
ohniště se dnem z vyskládaných kamenů a mělký kru-
hový objekt s doklady zpracování kovů (železná struska, 
zlomky bronzového plechu a železné artefakty). Kromě 
germánské v ruce zhotovené keramiky byl nalezen i jeden 
zeleně glazovaný střep pocházející z tzv. třecí misky. Má 
původ ve zboží dováženém z římských provincií a jedná 
se o tzv. import.

Událostí historického významu se stal objev příkopu 
krátkodobého polního tábora římské armády na lokalitě 
Hulín-Pravčice 1. Výzkum odkryl části dvou rovnoběž-
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ruhodnou pohřební výbavou. Keramická mísa například 
nápadně připomíná keramické tvary przeworské kultury 
z 1. stol. př. n. l. I další artefakty nás udivují – bronzová 
kování drobné schránky, bronzová pinzeta, železná spona, 

ovčácké nůžky a železná palička. Vrcholem však je hráčská 
souprava složená ze dvou kostěných hracích tyčinek a pěti 
jantarových figurek k neznámé deskové hře. Přesnější 
datace hrobu není prozatím možná.

DOBA STĚHOVÁNÍ NÁRODŮ 
Pohnuté osudy svébské populace vyvrcholily na za-

čátku 5. století, kdy nastávají v celém podunají velké 
etnické přesuny známé jako stěhování národů. Svébové 
odchází dále na západ a jejich prostor zaujímají germán-
ské kmeny soustředěné v Attilově Hunské říši. Do tohoto 
období (1. pol. 5. stol.) můžeme zařadit i nálezy z Hulína 
z 50. let. 20. stol. Ve dvou zásobních jámách byly kromě 
keramiky, zlomku oboustranného parohového hřebene 
nalezeny i zvířecí kosti zvířat (prase divoké, koza, jelen, 
tur) a ptáků (tur domácí). V uhlících byly rozpoznány 
dřeviny (dub, jilm, líska, vrba, topol, olše, kalina, břek, 
bříza, habr, zimolez a borovice) a nález obilek svědčí 
o pěstování ovsa a pšenice. 

SLOVANÉ
Naši přímí předkové – Slované přichází do svých 

nových sídel ve střední Evropě v polovině 6. století. 
Osídlují nejúrodnější oblasti nížin podél řek a navazují 
tak mnohdy na své starší předchůdce. Kulturu, jíž jsou 
nositeli nazýváme Pražský typ. V okolí Hulína známe 
lokality z této doby jen z povrchových výzkumů. Od 7. 
století se Slované v Podunají emancipují a vznikají zde 
jejich první státní útvary (např. Sámova říše). Doba 8. – 
12. století se nazývá dobou hradištní podle typu výstavby 
opevněných sídel - hradišť. V 9. století se u nás konstitu-
uje další státní útvar tzv. Velká Morava. Slované usazení 
u Hulína pohřbívají v této době na pohřebišti, které bylo 
objeveno stavbou RK 55. Na lokalitě Hulín-Pravčice 2 bylo 
prozkoumáno 44 kostrových hrobů. Skelety se ovšem 
díky agresivnímu podloží dochovaly ve špatném stavu. 
V hrobových jamách obdélného půdorysu a orientace 
Z-V byly nalezeny keramické nádoby, přesleny, železné 
nože, sekery, kopí s křidélky, ostruhy, skleněné korálky, 
náušnice a bronzová přezka z opasku. V centru pohřebiště 
se nacházely dvě velké pohřební komory. V jedné z nich 
(H3) byl uložen skelet ženy s náhrdelníkem složeným 

Půdorys prozkoumané germánské chaty ze 4. stol. n. l. 

(Hulín-Pravčice 2)

Letecký snímek průběhu příkopu a vstupu do římského 

tábora (Hulín-Pravčice 1)

Profil příkopu římského tábora (Hulín-Pravčice 1)



Hulíňan     4/2009

12

HISTORIE
ruhodnou pohřební výbavou. Keramická mísa například 
nápadně připomíná keramické tvary przeworské kultury 
z 1. stol. př. n. l. I další artefakty nás udivují – bronzová 
kování drobné schránky, bronzová pinzeta, železná spona, 

ovčácké nůžky a železná palička. Vrcholem však je hráčská 
souprava složená ze dvou kostěných hracích tyčinek a pěti 
jantarových figurek k neznámé deskové hře. Přesnější 
datace hrobu není prozatím možná.

DOBA STĚHOVÁNÍ NÁRODŮ 
Pohnuté osudy svébské populace vyvrcholily na za-

čátku 5. století, kdy nastávají v celém podunají velké 
etnické přesuny známé jako stěhování národů. Svébové 
odchází dále na západ a jejich prostor zaujímají germán-
ské kmeny soustředěné v Attilově Hunské říši. Do tohoto 
období (1. pol. 5. stol.) můžeme zařadit i nálezy z Hulína 
z 50. let. 20. stol. Ve dvou zásobních jámách byly kromě 
keramiky, zlomku oboustranného parohového hřebene 
nalezeny i zvířecí kosti zvířat (prase divoké, koza, jelen, 
tur) a ptáků (tur domácí). V uhlících byly rozpoznány 
dřeviny (dub, jilm, líska, vrba, topol, olše, kalina, břek, 
bříza, habr, zimolez a borovice) a nález obilek svědčí 
o pěstování ovsa a pšenice. 

SLOVANÉ
Naši přímí předkové – Slované přichází do svých 

nových sídel ve střední Evropě v polovině 6. století. 
Osídlují nejúrodnější oblasti nížin podél řek a navazují 
tak mnohdy na své starší předchůdce. Kulturu, jíž jsou 
nositeli nazýváme Pražský typ. V okolí Hulína známe 
lokality z této doby jen z povrchových výzkumů. Od 7. 
století se Slované v Podunají emancipují a vznikají zde 
jejich první státní útvary (např. Sámova říše). Doba 8. – 
12. století se nazývá dobou hradištní podle typu výstavby 
opevněných sídel - hradišť. V 9. století se u nás konstitu-
uje další státní útvar tzv. Velká Morava. Slované usazení 
u Hulína pohřbívají v této době na pohřebišti, které bylo 
objeveno stavbou RK 55. Na lokalitě Hulín-Pravčice 2 bylo 
prozkoumáno 44 kostrových hrobů. Skelety se ovšem 
díky agresivnímu podloží dochovaly ve špatném stavu. 
V hrobových jamách obdélného půdorysu a orientace 
Z-V byly nalezeny keramické nádoby, přesleny, železné 
nože, sekery, kopí s křidélky, ostruhy, skleněné korálky, 
náušnice a bronzová přezka z opasku. V centru pohřebiště 
se nacházely dvě velké pohřební komory. V jedné z nich 
(H3) byl uložen skelet ženy s náhrdelníkem složeným 

Půdorys prozkoumané germánské chaty ze 4. stol. n. l. 

(Hulín-Pravčice 2)

Letecký snímek průběhu příkopu a vstupu do římského 

tábora (Hulín-Pravčice 1)

Profil příkopu římského tábora (Hulín-Pravčice 1)

Hulíňan     4/2009

13

HISTORIE
z desítek drobných různobarevných skleněných korálků. 
Z lebky byly sejmuty i dvě pozlacené stříbrné hroznič-
kovité náušnice (foto 23). Samotná hrobka měla u dna 
z části dochovanou výdřevu (foto 24). Druhá hrobka (H24) 
obsahovala skelet muže s výbavou kopí s křidélky, sekery, 
nože, dvou ostruh a keramické nádoby (foto 25-26). 
Nepochybně se jednalo o příslušníky místní aristokracie 
jejichž sídlo, patrně dvorec, můžeme očekávat v okruhu 
do 2 km snad pod současným Hulínem. 

Další objevy z doby Velké Moravy pochází z lokality 
Hulín-Pravčice 1. Zde se na jednom místě v kulturní vrstvě 
nalezla velká koncentrace zdobené keramiky. Stovky stře-
pů byly naházeny do původně mělké jámy. Další osídlení 
nebylo na prozkoumané ploše zaznamenáno.

Osídlení z 10. století bylo objeveno již v 2. polo-
vině 19. století panem E. Peckem v polohách Sedliska 

a Housenov. Na Sedliskách nalezl kromě keramiky a kos-
tí i železnou radlici, sekeru a ruční kamenné mlýnky. 
V poloze Housenov měly být narušeny i kostrové hroby 
s nádobami. Na dalších polohách byly po celé 20 .století 
v rámci povrchových průzkumů nalézány charakteristické 
zlomky keramiky zdobené hřebenovou vlnicí. Tyto lokality 
však prozatím nebyly narušeny stavební činností, takže 
na nich archeologický výzkum neproběhl. 

Okolí Hulína dnes patří díky povrchovým a vel-
koplošným předstihovým archeologickým výzkumům 
k nejvíce zkoumaným katastrům na Moravě. Teď je ovšem 
nutné nálezový fond čítající stovky tisíc artefaktů labo-
ratorně ošetřit, odborně zpracovat a obohatit tak naše 
znalosti o minulosti tohoto zajímavého regionu.    

Marek Kalábek

Vzpomínka na neslavné výročí 

Patnáctého března jsme si 
připomenuli 70 let od německé 
okupace zbytku Československé 
republiky a vyhlášení Protektorátu 
Čechy a Morava. Toho dne vyvrcho-
lily významné historické události, 
které zásadním způsobem ovlivni-
ly  životy našich rodičů, prarodičů 
a celé naší, tehdy ještě mladé, ge-
nerace. Nástup fašizmu v soused-
ním Německu v třicátých letech, 
obsazení sousedního Rakouska, pro 
nás nešťastná Mnichovská dohoda 
z 29. 9. 1938, která měla přinést mír 
pro celou Evropu. Byť za cenu od-
stoupení našich pohraničních území 
ve prospěch Německa. To vše byl 
pouze začátek dalších, ještě tragičtějších, událostí. 

Z rozhlasového vysílání v pět hodin ráno jsme se  
15. března 1939 dověděli, že německé vojsko zahájí v šest 
hodin ráno obsazování území Čech a Moravy. Zpráva 
byla doplněna výzvou tehdejšího prezidenta republiky 

dr. Háchy o zachování klidu a rozvahy, 
když údajně po celonočním vyjedná-
vání v budově Říšského kancléřství 
v Berlíně měl požádat říšského kanc-
léře Adolfa Hitlera o ochranu českého 
obyvatelstva. Jeho osud tak vložil 
do rukou „Vůdce“.

V Hulíně se tak krátce před 
desátou hodinou objevily první mo-
torizované vojenské jednotky v čele 
s motocykly se sidecary s kulometem, 
za nimi obrněné kolové transpor-
téry následované nákladními vozy 
s plachtami. V řádné sněhové me-
telici prokládané deštěm – to bylo 
uvítání našich budoucích „ochránců“. 
Mužstvo v šedozelených uniformách 

s přilbami, ve vysokých botách okovaných kovovými 
cvočky, opasky s přezkami s nápisem „Gott mit uns“ (Bůh 
s námi). Nechyběla jim plechová pouzdra na plynové 
masky ani pušky na řemenu přes rameno. Důstojníci 
v brigadýrkách měli u pasu velké pistole. Spolu s armádou 
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dojely i policejní orgány včetně pověstného Gestapa. 
Za úkol měli navázat první kontakty s veřejnou správou 
a zajistit ubytování vojska, které bylo rozloženo v místní 
obecné i měšťanské škole v budově Sokolovny. Většina 
nákladních vozidel se soustředila na fotbalovém hřišti 
„Na moravském“. V místech, kde nyní stojí Základní škola 
a Dům s pečovatelskou službou. 

U Sokolovny umístili polní kuchině, kde se vyvařoval 
pověstný „Eintopf“.

 Městskému úřadu byly doručeny první dvojjazyčné 
vyhlášky na červeném papíře – proslulý „ROSKAS“ pro 
obyvatele i místní obchodníky, hostince i živnostníky 
nálepky  „Arisches Geschäft“, což v překladu znamená 
arijský obchod, v němž směli říšští občané  nakupovat. 
Vážným zásahem v oblasti dopravy bylo zavedení směru 
jízdy vpravo a příkaz k placení říšskými markami v poměru 
1 DM – 10 Kč. Tím byla marka značně zvýhodněna, vždyť 
do té doby běžný kurs  činil 6 až 6,50 Kč za 1 DM.

     V čele obce, jež byla vystavena neobvyklému tlaku 
okupačních úřadů, stál starosta Emil Pečta. Jeho náměstky 
byli tehdy Karel Omasta a Josef Němeček, radními Josef 
Capil, Martin Dočkalík, Josef Haltmar , Karel Kainar, Albín 
Mareček, Antonín Přikryl a František Šimorda. Tajemníkem 
úřadu byl v té době Josef Dokoupil.

V mimořádném zasedání, které na příkaz Okresního 
úřadu Kroměříž svolal starosta, přítomné vyzval, aby 
setrvali na svých místech s tím, že koncem dubna končí 
správní období současného zatupitelstva a do té doby že 
je tedy možno vyčkat dalšího vývoje.

Školní budovy byly uvolněny počátkem dubna, kdy 
vojska odešla do bývalých kasáren čsl. armády v Kroměříži 
či Holešově a my, tehdejší školáci, jsme mohli od 5. dubna 
chodit opět do školy. Nic radostného nás nečekalo, neboť 
první, co jsme museli udělat, bylo odstranit ze tříd portréty  
předcházejících prezidentů T. G. Masaryka a E. Beneše. 
Pak museli zmizet ze všech školních učebnic, v nichž 
bývaly tyto portréty hned za předsádkou každé knihy. 
Poté jsme museli odstranit v následujících textech slova 
jako Česksoslovensko nebo československý stát, to vše 
se muselo překrýt černou tuší pomocí redisového pera. 
Stejn ě se postupovalo s mapami, učebnicemi zeměpisu 
či dějepisu…

S obavami jsme sledovali debaty našich rodičů 
o tom, co bude dál. To vše v předtuše neradostných udá-
lostí, které na nás v těch těžkých dobách čekaly Další vývoj 
ovšem všechny tyto neradostné vyhlídky a naše představy 
mnohonásobně překonal.

Vlastimil Úlehla – kronikář města Hulína      

Školní zahrada v představách dětíŠKOLA

,,Všechny knihy zežloutnou, ale kniha přírody 
má každý rok nové, překrásné vydání.“ 

H. Ch. Andersen

Školní zahrady by měly být v dnešní době o něčem 
jiném jako kdysi. Samozřejmě na záhonech pro pěsto-
vání zeleniny se žáci přesvědčí na vlastní kůži, co vše 
to obnáší, než-li ochutnají vlastnoručně vypěstované 
ředkvičky či salát.

Tak jako vše, i zahrady, se mění s dobou. Objevují 
se v nich zákoutí pro relaxaci, malá sportoviště, učitelé 
čas od času přestěhují do zahrady vyučování.

Funkční zahrada něco stojí. Nejsou to jen peníze, 
ale hodně práce, rada, pomoc, nápady...

Na druhém stupni žáci ztvárnili v hodinách VV své 
představy školní zahrady. A nejen v nich také napsali o za-
hradě zajímavé slohové práce. Více se dovíte na výstavě, 
kterou má ,,pod palcem“ učitelka 1. stupně Mgr.Dana 
Hozová. Určitě se vám nápady dětí budou líbit.

Mgr. Ilona Herodesová

Svou troškou do mlýna přispěli i žáci prvního stupně. 
S plným nasazením fantazie i  výtvarné zručnosti přenášeli 
na papír své vlastní pojetí podoby školní zahrady. 

V učebně pavilónku byla prací přehršel a chvíle-
ma se člověku až tajil dech nad tím, jak jedinečně se 
umí hulínské děti výtvarně projevit. Ocenil to i starosta 
Hulína Mgr. Roman Hoza spolu s místostarostou Petrem 
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Vážným zásahem v oblasti dopravy bylo zavedení směru 
jízdy vpravo a příkaz k placení říšskými markami v poměru 
1 DM – 10 Kč. Tím byla marka značně zvýhodněna, vždyť 
do té doby běžný kurs  činil 6 až 6,50 Kč za 1 DM.

     V čele obce, jež byla vystavena neobvyklému tlaku 
okupačních úřadů, stál starosta Emil Pečta. Jeho náměstky 
byli tehdy Karel Omasta a Josef Němeček, radními Josef 
Capil, Martin Dočkalík, Josef Haltmar , Karel Kainar, Albín 
Mareček, Antonín Přikryl a František Šimorda. Tajemníkem 
úřadu byl v té době Josef Dokoupil.

V mimořádném zasedání, které na příkaz Okresního 
úřadu Kroměříž svolal starosta, přítomné vyzval, aby 
setrvali na svých místech s tím, že koncem dubna končí 
správní období současného zatupitelstva a do té doby že 
je tedy možno vyčkat dalšího vývoje.

Školní budovy byly uvolněny počátkem dubna, kdy 
vojska odešla do bývalých kasáren čsl. armády v Kroměříži 
či Holešově a my, tehdejší školáci, jsme mohli od 5. dubna 
chodit opět do školy. Nic radostného nás nečekalo, neboť 
první, co jsme museli udělat, bylo odstranit ze tříd portréty  
předcházejících prezidentů T. G. Masaryka a E. Beneše. 
Pak museli zmizet ze všech školních učebnic, v nichž 
bývaly tyto portréty hned za předsádkou každé knihy. 
Poté jsme museli odstranit v následujících textech slova 
jako Česksoslovensko nebo československý stát, to vše 
se muselo překrýt černou tuší pomocí redisového pera. 
Stejn ě se postupovalo s mapami, učebnicemi zeměpisu 
či dějepisu…

S obavami jsme sledovali debaty našich rodičů 
o tom, co bude dál. To vše v předtuše neradostných udá-
lostí, které na nás v těch těžkých dobách čekaly Další vývoj 
ovšem všechny tyto neradostné vyhlídky a naše představy 
mnohonásobně překonal.

Vlastimil Úlehla – kronikář města Hulína      

Školní zahrada v představách dětíŠKOLA

,,Všechny knihy zežloutnou, ale kniha přírody 
má každý rok nové, překrásné vydání.“ 

H. Ch. Andersen

Školní zahrady by měly být v dnešní době o něčem 
jiném jako kdysi. Samozřejmě na záhonech pro pěsto-
vání zeleniny se žáci přesvědčí na vlastní kůži, co vše 
to obnáší, než-li ochutnají vlastnoručně vypěstované 
ředkvičky či salát.

Tak jako vše, i zahrady, se mění s dobou. Objevují 
se v nich zákoutí pro relaxaci, malá sportoviště, učitelé 
čas od času přestěhují do zahrady vyučování.

Funkční zahrada něco stojí. Nejsou to jen peníze, 
ale hodně práce, rada, pomoc, nápady...

Na druhém stupni žáci ztvárnili v hodinách VV své 
představy školní zahrady. A nejen v nich také napsali o za-
hradě zajímavé slohové práce. Více se dovíte na výstavě, 
kterou má ,,pod palcem“ učitelka 1. stupně Mgr.Dana 
Hozová. Určitě se vám nápady dětí budou líbit.

Mgr. Ilona Herodesová

Svou troškou do mlýna přispěli i žáci prvního stupně. 
S plným nasazením fantazie i  výtvarné zručnosti přenášeli 
na papír své vlastní pojetí podoby školní zahrady. 

V učebně pavilónku byla prací přehršel a chvíle-
ma se člověku až tajil dech nad tím, jak jedinečně se 
umí hulínské děti výtvarně projevit. Ocenil to i starosta 
Hulína Mgr. Roman Hoza spolu s místostarostou Petrem 
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ŠKOLA
Polákem, kteří pozvání na vernisáž přijali. Vernisáž, 
která nepostrádala nic co k ní patří, spatřil i krajský 
radní Ing. Bronislav Fuksa. Všem přítomným  zazpíval 
školní pěvecký sbor. 

Vítězné práce ocenili školáci sami. Byli tedy nejen 
autory, ale někteří z nich i členy poroty a je třeba před 
nimi smeknout. Vždyť vybrat nejlepší autorská díla z toho 
obrovského množství nápadů… musel to být pro porotce 
náročný úkol. (aš)

Jaro v TOS
Dne 23. března 2009 žáci Základní školy Hulín opět 

navštívili sponzora naší školy TOS Hulín. Tentokrát u příle-
žitosti blížících se svátků jara dostali příležitost vyzdobit 
firemní jídelnu. V hodinách výtvarné výchovy kreslili, 
malovali, lepili, a poté vybrali nejzdařilejší výtvory. Pěkné 
velikonoční svátky všem!

I. Herodesová

Na vernisáži hosté vyslechli i školní pěvecký sbor.
Atmosféru blížících se Velikonoc vytvořila v TOSu

děvčata hulínské školy.

ZUŠZpěváci opět přivezli domů trofeje

Stalo se téměř tradicí, že hulínští zpěváci sklízejí 
na různých soutěžích každoročně ty nejvyšší trofeje. Není 
to jen výsledek jejich vrozeného talentu, ale především 
obrovsksé píle a snahy neustále na sobě pracovat. To 
jsou ty nejdůležitější devizy, které do nich vkládá jejich 
učitelka zpěvu Mgr. Dana Zapletalová.

V únoru (27. 2.) se vrátili domů z Karolínky opět 
s vítězstvími. Na krajské Národní soutěži Základních umě-
leckých škol v sólovém a komorním zpěvu získali ve svých 
kategoriích hned čtyři první místa v sólovém zpěvu Eva 
Kývalová, Roman Hoza, Tadeáš Hoza (všichni s postupem 
do ústředního kola) a první ve své kategorii, byť bez 
postupu, byla i Lucie Vajdová. O nic hůře na tom nebyli 
ani ostatní. Vždyť v sólovém zpěvu skončili na 2. místě 

Kateřina Burešová, Sára Zpěváková, Kristýna Pivodová 
a Radim Šimík, Denisa Simerská se umístila jako třetí.

 Ta nejlepší umístění hulínští žáci sbírali i v komor-
ním zpěvu. V kategorii duo získali první místo s postupem 
Lucie Vajdová a Tadeáš Hoza, rovněž prvními a postupují-
cími je i kvarteto ve složení Eva Kývalová, Lucie Kardošová, 
Alena Zatloukalová a Roman Hoza. 

Roman Hoza se stal absolutním vítězem soutěže 
v sólovém zpěvu, na druhém místě absolutního pořadí 
skončila Eva Kývalová a třetí místo získal Tadeáš Hoza. 
V komorním zpěvu v absolutním pořadí získal náš kvar-
tet první místo a duo skončilo na 3. místě. Všem repre-
zentantům hulínského zpěvu blahopřejeme! Přejme si, 
aby se učitelce Daně  Zapletalové dařilo přinejmenším 
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ZUŠ
stejně jako dosud. A v budoucnu? Nechť i v době, kdy 
ti nejlepší budou už soutěžit na zcela jiných pódiích, 
nechají v Hulíně své nástupce. Aby se Daně Zapletalové 
v našem městě i nadále dařilo objevovat nové talenty, 
pracovat s nimi a přivádět je k takovýmto metám. 

Duo Lucie Vajdová a Tadeáš Hoza se porotě líbilo. Zpěváci na soustředění v Rusavě.

Vždyť je to nejen ke prospěchu dětí samotných a jejich 
umělecké školy, ale i ke prospěchu města Hulína, které 
je na ně i patřičně pyšné.

Alžběta Škarpichová

Krásná umístění ve hře na dechové a bicí nástroje

Ve hře na dechové nástroje žesťové se naši žáci umístili v tomto pořadí:

příjmení a jméno žáka kategorie nástroj Umístění

HYÁNEK  Petr I. hra na tenor 3. místo 

STEHLÍK  Tomáš V. hra na pozoun 3. místo

BAJER  Lukáš VI. hra na tenor 2. místo

MAZŮREK  Martin VII. hra na trubku 3. místo

Ve hře na dechové nástroje dřevěné se umístili:

příjmení a jméno žáka kategorie nástroj Umístění

HLOŽKOVÁ  Zlata 0. hra na zobcovou �étnu 3. místo 

DRULÁKOVÁ  Jitka I. hra na hoboj 2. místo

TOMEČKOVÁ  Jana IX. hra na příčnou �étnu 3. místo

HOZA  Roman IX. hra na příčnou �étnu 1. místo

V únoru a březnu proběhla okresní a krajská kola 
Národní soutěže základních uměleckých škol v sólovém 
a komorním zpěvu a ve hře na dechové a bicí nástroje. 

Na těchto soutěžích naši Základní uměleckou školu repre-
zentovala celá řada žáků, ale do krajských kol postoupili 
jen ti nejlepší.      
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ZUŠ
Ve hře na bicí nástroje jsme měli pouze jednoho zástupce.  

příjmení a jméno žáka kategorie nástroj Umístění

HOZA Tadeáš 5b hra na bicí nástroje 2. místo

Roman Hoza vyhrál nejen soutěž 
ve zpěvu, ale i ve hře na flétnu.

Flétnistka 
Zlata Hložková.

Jitka Druláková s klavírním 
doprovodem Lenky Poláškové.

KLUBÍČKO Připravujeme v dubnu:

MÁME PRO VÁS NOVINKU  – PAPÍROVÝ PEDIG 
Přijďte se naučit, jak se dají účelně ale i esteticky zpracovat 
noviny. Naučíme se motat ruličky, z nichž vytvoříme dózu, 
květináč, misku, věneček a další pěkné či užitečné věcičky. 
Termín: sobota 4. dubna v 9.00 hodin v klubovně SVČ 
Hulín. Cena kurzu: 65,- Kč. Bližší informace získáte denně 
v SVČ nebo na tel. 573 350 127.
                                          
VÍTE, CO JE DECOUPAGE?
Ubrousková technika decoupage dnes velmi oblíbenou 
výtvarnou technikou. Z potisku na ubrousku můžete 
vytvořit zajímavé vzory a kompozice, kterými můžete 
ozdobit prakticky všechno. Decoupage vám umožní bez 
zvláštních výtvarných schopností vytvářet nová a docela 
netradiční umělecká díla, dekorace a dárky. Chcete so to 
naučit? Přijďte v sobotu 18. 4. 2009 v  9.00 hodin do klu-
bovny SVČ Hulín.
Materiál si přineste s sebou. (Květináč, sklenici, předmět 
na který chcete dekoraci vytvořit.)

DUBNOVÉ SURFOVÁNÍ PO INTERNETU
Ve dnech 4. a 18. dubna můžete surfovat po internetu 
v multimediální učebně v SVČ od 9.00 – 12.00 hod. To vše 

za pouhých 5,- Kč za 40 minut, ale pozor, nezapomeňte 
si vyzvednout časovku. Ta určí dobu, kdy můžete v naší 
počítačové klubovně surfovat na internetu nebo hrát 
počítačové hry. Zaregistrujte se a nezapomeňte, že naše 
nabídka je pro všechny bez rozdílu věku.

SLET ČARODĚJNIC
V pátek 24. dubna je pro holky i kluky od jednoho do sta let 
je připraven tradiční slet čarodějnic. Sejdeme se na zahra-
dě SVČ. Budeme soutěžit, kouzlit… a chybět nebude ani 
vyhodnocení nejoriginálnějšího kostýmu. Na programu 
je také opékání vuřtů, skákání přes oheň (to jen pro ty 
nejodvážnější), diskotéka pro všechny. Zahájení v 16.00 
hodin. Více se dozvíte z letáků a vitrín SVČ.

SVÁTEK DĚTÍ SE BLÍŽÍ
Pozvánka Klubíčka je na pátek 29. května od 16.00 hodin. 
V Hulíně se bude konat už III. ročník dne rekordů v netra-
dičních disciplínách, a to v areálu SVČ přes park. V 17.30 
bude pro vás otevřen areál koupaliště s množstvím pře-
kvapení: Minidiskotéka, taškařice s Čerchmanty, táborový 
oheň spojený s opékáním a  počítáním vuřtů, „békáním“ 
při kytaře a samozřejmě s tradičním ohňostrojem.
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KLUBÍČKO
VANDROVÁNÍ S VANDRÁČKEM
V sobotu 31.5. se bude konat 23. ročník tradičního tu-
ristického pochodu rodičů s dětmi VANDRÁČEK s cílem 
na Grádě. Zde budou probíhat rybářské závody spojené 
s ochutnávkou rybích specialit a dobře chlazených nápojů 
pro všechny vandráky. 

MYSLEME NA LÉTO!
Ani se nenadějeme a je tu léto. Pokud máte zájem o letní 
tábory, soustředění a jiné aktivity pro děti, zastavte 

se v Klubíčku! Určitě pro vaše ratolesti něco společně 
najdeme. 

UŽ JEN PÁR VOLNÝCH MÍST
Pokud se chcete s Klubíčkem v létě vypravit do Chorvatska, 
pospěšte si, neboť zbývá už jen pár posledních volných míst. 
Do turisticky oblíbeného místa Živogošče na Makarské ri-
viéře  se můžete s námi dostat za 5 900 Kč. Více se dozvíte 
v Klubíčku na kontaktech: SVČ Hulín, Nábřeží 696 768 24 
Hulín, tel.č. 573 350 127, fax: 573 350 127, e-mail: klu-
bickohulin@atlas.cz

Děti z Klubíčka se byly projet až do Dobrotic u Holešova. Policejní pejsci ale měli „prázdniny“.

S maminkami, babičkami a táty to šlo lépe.

Na výstavě výtvarných prací o školním pozemku Klubíčko nechybělo.

Školní družina je přívětivým místem.

Rukodělné odpoledneDRUŽINA
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DRUŽINA
 Zima je pryč a jaro se hlásí k životu. Nejen v přírodě 

je to tak, vždyť proměnami prošla i naše školní družina. 
Roztomilí papíroví sněhuláci zmizeli v připravených kra-
bicích a chodby i třídy vystřídaly jarní motivy. 

První jarní měsíc březen do školní družiny vkročil s jar-
ními tématy. Zajíčci z textilu, chlupatí medvídci, kuřátka a 
berušky… Protože si přejeme, aby se upevňovaly kontakty 
formou spolupráce dětí s rodiči a vychovatelkami, nabídla 
jsem rodičům společné rukodělné odpoledne. Neslo se 
v duchu tvořivosti a nových přátelství velkých i malých.

Oddělení dětí z druhých tříd se rázem pro-
měnilo v dílnu. Babičky, maminky a tatínkové spolu 
s dětmi vyráběli z připravených materiálů velikonoč-

ní „zápichy“ do květináčů a neuniklo nám, že pracují 
v naprosté pohodě. Družinou se nesl smích a vřava.  
Někteří si vytvořili papírová zvířátka, která už návštěvníky 
družiny vítají u vchodu. 

A ještě jeden postřeh: Děti byly hrdé na to, že mo-
hou rodičům či prarodičům při práci s různými materiály 
ukázat, co vše se už v družině naučily a jak jsou šikovné. 
Všechny nás ty společně prožité chvíle obohatily. Vytvořily 
mezi námi spojence, kterým se lépe a hlouběji bude dařit 
děti poznávat. Rodiče dokonce vyslovili přání, aby se 
podobná tvořivá odpoledne v družině konala pravidelně. 
Jsem jim za to vděčna.

Eva Formánková  

VE ŠKOLCEZápis do mateřské školy

SPOLEČNOSTPrvní syn i první občan roku

Máte zájem umístit své dítě do školky? V tom případě vás bude zajímat, že zápis do mateřské školy bude 21. dubna.
Na pracoviště MŠ v Záhlinicích lze přijít k zápisu 14. dubna 2009 mezi 9. a 11. hodinou, pro obě pracoviště MŠ v Hulíně 
platí termín 21. 4. 2009 od 14 do 16.30 hodin. V Hulíně se zápis  uskuteční v budově Družba 1132. 

 Janu a Josefa Očadlíkovy by ani ve snu nenapadlo, 
že narození jejich syna Jožínka bude mít takové prvenství. 
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ček, vždyť mu naměřili rovných 51 centimetrů. Co je ale 
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sotva co přišel na svět, se na sestřičky začal smát, což 
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Smál se i na nás, na své sestřičky, na rodiče, ale 
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zvážněl. Soudě podle toho z něj jednou nejspíš nebude 
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„Hlavně ať je zdravý,“ říká maminka Jana a táta si jej 
pyšně chová v náruči. „Je  to báječné dítě. Nevzpomínám 
si, že by některá z dcer byla tak klidná. Děvčata? To byli 
malí čertíci. Po nocích toho mnoho nenaspala a také byly 
upišťané více než Jožínek. Je to naše zlatíčko. Spinká 
dobře, dobře papá…“ říká paní Jana.

„Vždyť ještě nemá ani tři měsíce a už má přes 
pět kilo,“ chválí si synka Josef  a mámě, která už prý 
rozhodně další dítě neplánuje, stejně jako nám nemohly 
uniknout jeho šibalské úsměvy. S jejím tvrzením, že tři 
děti bohatě stačí, se nejspíš ještě neztotožnil, ale ať 
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V uplynulém měsíci jsme se rozloučili 
s těmito našimi spoluobčany:

Josef Švábeník (1931)
Josef Jurčík (1922)
Marta Vávrová (1948)
Ivan Ouroda (1938)
Oldřich Kopečný (1921)
 

Opustili nás

SPOLEČNOST
už je to jakkoliv, oba jsou šťastní. Josefovská dynastie 
Očadlíků nevyhyne.

Popřejme prvnímu občánkovi Jožínkovi Očadlíkovi 
hodně zdraví a štěstí! Ať je svět k němu tolik laskavý, aby 
se vždy mohl spokojeně usmívat. Taková a podobná přání 
na jeho adresu zazněla už i v obřadní síni města Hulína 
v sobotu 14. března, kdy jeho vítání do života proběhlo 
se všemi poctami. Rodičům k narození chlapečka přál 
i starosta města Roman Hoza.  

     Alžběta Škarpichová   

V tatínkově náruči.

Hulíňané pokřtili už své čtvrté cédéčko

KULTURA

Pátek třináctého března 2009 vůbec nebyl smolným dnem pro milovníky dechové hudby v Hulíně a širém 
okolí. Naopak, byl to den, který nám přinesl krásný hudební zážitek.
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V zaplněném sálu Kulturního klubu Hulín se před-

stavila DH Hulíňané s 12 skladbami, které jsou na novém 
CD s poetickým názvem „Líbánky na Hané“, který dostalo 
podle úvodní skladby skladatele Zdeňka Gurského a tex-
taře Vladimíra Salčáka. Byl to právě on, kdo celý večer 
moderoval.

Potlesk sklízely skladby jako „Cikánský pláč“ 
v aranžmá Karla Bělohoubka s klarinetovým sólem 

Roman Hoza, umělecký vedoucí Hulíňanů Rudolf Beran, 
který letos  působí v kapele už desátý rok a který také 
celý koncert řídil, a třetím kmotrem byl kapelník hostující 
DH Šohajka Vojtěch Ducháček. Všichni popřáli novému 
CD úspěšný start k posluchačům s přáním, aby  je tyto 
melodie oslovily pokaždé, když si je doma přehrají.

Druhá část koncertu patřila hostující DH Šohajka. 
Hezky zvesela zněla jedna skladba za druhou. Krásné 
bylo sólo na pikolu jejich mladého trumpetisty i ostatní, 
která sklízela velký potlesk. Známé skladby si s nimi zpívali 
posluchači v sále a když se přiblížil konec koncertu a po-
sluchači se potleskem domáhali přídavku, kapelník Vojta 
Ducháček splnil všechna, i ta nejskrytější přání posluchačů. 
Sál se nakonec uklidnil a do ticha zazpívala  excelentní zpě-
vačka paní Jožina Ducháčková svou nezapomenutelnou 
píseň, která se stala hitem „Slyšíš, jak zvoní…“

Večer s Hulíňany a jejich hosty byl opět nádherným 
hudebním zážitkem, který milovníci tohoto hudebního 
žánru prožili. 

Věra  Gremlicová
Nové CD pokřtili Hulíňané i se svými hosty.

Kapelníku Petru Polákovi to od chvíle, co mu žena Kamilka povila dcerušku Julinku, snad hraje ještě lépe.

Petra Poláka, zpěvem Zdenky Remešové „Vínečko jak 
višňa“ od V. Maňase a Julie Běhounkové si s chutí za-
zpívali zpěváci Hanka Mokrošová, Zdenka Remešová, 
Martin Benedikt a Stanislav Hanák ba i posluchači v sále. 
Zaujala také polka Rudolfa Berana a Josefa Matušince 
„Když já jedu z Hulína“. O bravurní sólo na tenor saxofon 
ve skladbě Yakety sax autorů Boots Randolph a James 
Rich v aranžmá Václava Maňase ml. se postaral kapelník 
Hulíňanů Petr Polák s doprovodem celého orchestru. 
Posluchači nadšeně  tleskali i valčíku Václava Smoly 
s textem Vladimíra Salčáka „Jen trochu štěstí.“

Za třináct let svého působení vydávají Hulíňané 
svou čtvrtou vizitku. Kmotry byli starosta města Hulína 

... nové CD ...
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Šek na osm a půl tisíce korun

Městská knihovna v Hulíně získala další 
grant. V neděli 15. března převzala od zástupců 
nadace Děti – kultura - sport v Uherském Hradišti 
symbolický šek v hodnotě 8 500 Kč knihovnice 
Jarmila Zakravačová. „Peníze jsme získali na pro-
jekt „Kde je knihovna?“ a utratíme je například 
na polepení oken s názvem „Knihovna“, aby se 
naši současní, ale hlavně potencionální čtenáři 
lépe orientovali. Zakoupíme také tašky a záložky 
s logem naší knihovny. Snad se nám podaří i pro-
střednictvím těchto drobností přitáhnout ke čtení 
další občany, zvláště děti“, uvedla knihovnice. 

Nadace Děti - kultura - sport, jejímž zřizova-
telem je podnikatel Ivo Valenta, rozdala v tu břez-
novou neděli dalších 5 milionů korun a v letošním 
prvním grantovém programu tak podpořila 202 
kulturních projektů z celého Zlínského kraje. 

Slavnostní předávání symbolických šeků a da-
rovacích smluv, které se konalo v uherskohradišť-
ském Klubu kultury za přítomnosti obdarovaných 
i čelních představitelů kulturního a společenského 
života Zlínského kraje, bylo tentokráte zpestřeno 
vystoupením zpěváka a finalisty soutěže X-factor 
Ondřeje Rumla a skupiny Top Dream Company. 
Na závěr programu zahrál také Dívčí saxofonový 
orchestr Luhačovice.

Na besedu o archeologických nálezech na Hulínsku přišlo 

tolik posluchačů, že se v knihovně pro ně ani nenašly židle. 

Takový zájem nikdo nečekal.

Možnost naučit se pracovat s internetem hulínské seniory 

zaujala. Jak je vidět, v počítačích se doslova shlédli.

Školka v knihovně? Nic nového pod sluncem. Ta hulínská 

s dětmi dělá besedy pravidelně. Čtenáři přibývají.
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Co mají „Líbánky na Hané“ společné s Hulínem?

Jak se píše v předchozím příspěvku Věry Gremlicové, 
křest 4. CD Hulíňanů poeticky pojmenovaného podle 
hlavní písně tohoto výběru vyprodal sál. Byl to krásný 
zážitek, ale od toho večera mi vrtá hlavou – jak je to 
s těmi líbánkami aHulínem doopravdy? Autorem pro-
slulého obrazu je Josef Mánes (1820 – 1871), kterého 
v době zasedání Říšského sněmu  v roce 1848 v Kroměříži 
vyslala  tehdejší Jednota výtvarných umělců z Prahy, aby 
vyhotovil portréty některých významných osobností té 
vzrušené doby. O jeho pobytu píše Jindřich Spáčil v článku 
„Idyla kroměřížské zimy r. 1849“ i toto:

„Mánes byl nadšen krásou hanáckých krojů a upou-
tala jej zvláště venkovská svatba, na níž přihlížel v kostele  
P. Marie, kde si povšimnul obzvláště krásné nevěsty. Ze 
své peleriny vytahuje svůj skicák a zachycuje její mámivý 
zjev. Na deskách, kde si ukládal své práce z Kroměříže má 
napsáno: Anno Domini 1849. Počátkem února při návratu 
do Prahy projížděl otevřeným vozem ku železné dráze 
do Hulína cestou hanáckými rovinami. Rozhlíží se kolem 
a sní. Už kdyby bylo léto a s ním lány obilí a vůně chleba. 

Přivírá nad tou vidinou oči a co to? Kdesi v dálce od štíhlé 
věže břestského kostela jakoby se utvořila brázda v moři 
zlatého obilí s polní cestou a po ní hrčí selská košatina, 
tažená běloušem. Vůz jakoby se najednou vznesl na loktech 
léta, aby nevyrušil milostnou hru půvabného hanáckého 
páru. Mánes vidí opět svoji nevěstu a kolem jejího ramene 
vine se paže statného Hanáka. Líbánky na Hané šeptá si 
Mánes v opojení, jež se vzepjalo kolem jeho přivřených očí. 
Ten zázračný obraz hanáckých líbánek odváží si Mánes 
z města slavného sněmu. V atelieru na zámku v Čechách 
převedl svou vidinu do proslulého obrazu.“

Podnět k malbě tohoto obrazu podle literárních 
představ spisovatele Jindřicha Spáčila vznikl tedy v na-
šem nejbližším okolí, někde mezi Kroměříží, Hulínem 
a Břestem. Skutečnost, že název křtěného hudebního 
nosiče Hulíňanů vzniká 160 let od popisované události, je 
jen náhoda. Vzácná shoda hudebních a literárních múz či 
Genius loci? Nevím, ale v každém případě se velmi dobrá 
věc podařila všem, kteří se na tomto díle jakýmkoliv 
způsobem podíleli. Patří jim za to dík.

Vlastimil Úlehla 
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Jaro jsme přivítali pohádkami

KULTURNÍ POZVÁNKY

Kulturní klub na ženy nezapomněl

  Až se nechce věřit, že už je to rok, co se v pondělí 
30.3. opět sešli dětské divadelní  soubory na dalším roč-
níku Hulínského pohádkového jara. Festival byl součástí 
soutěže  „HULÍNSKÝ OSKAR 2009“ 

 V pondělí 30. 3. pohádkové jarov zahájil představe-
ním pro děti mateřských škol TANEČEK  PRO ČERTICI, který 
si připravil divadelní soubor ZŠ Komenského Kroměříž. 
V úterý dopoledne to bylo představení pro děti 5. a 6. 
tříd ZŠ KOUZELNÁ PŮDA, se kterou do  Hulína přišly děti 
ZŠ Kostelec u Holešova. První dubnový den patřil dětem 
3. a 4. tříd ZŠ, které shlédly jak DRAKA BOLÍ ZUB. S TÍMTO 
PŘEDSTAVENÍM SE PREZENTOVAL soubor ZŠ a MŠ speci-
ální Kroměříž. Přinejmenším stejně příjemný byl také 

čtvrtek 2.4., kdy se opět do Kulturního klubu v Hulíně 
přišly podívat děti 1. a 2. tříd ZŠ na KNIŽNÍ POHÁDKU 
divadelního souboru Církevní ZŠ Kroměříž. Pátek 3. 4. byl 
opět dnem pohádek pro děti mateřských škol a prvních 
tříd ZŠ Hulín, který pro ně připravil divadelní soubor ZŠ 
Zachar z Kroměříže. Připravil si pro ně pohádku MACH 
A  ŠEBESTOVÁ.

Jako už tradičně neděle patřila široké veřejnosti. 
Odpoledne se do Kulturního klubu přišly děti podívat 
v dprovodu svých rodičů na pohádku, kterou milovali 
už generace prarodičů - O PEJSKOVI A KOČIČCE. Ta za-
zněla v podání ŘÍŠE LOUTEK - souboru Domu kultury 
Kroměříž.

Sobota 18. 4. ve 20.00 hod.
KLUBOVÝ VEČER - již tradiční hudební večer, na kterém se 
prezentují začínající, ale i zaběhlé kapely z regionálního hu-
debního „nebe“. Hrají: NEBO CO, VSPH a Karel Souček band

Sobota  25. 4. ve 20.00 hod.
APRÍLOVÝ  ROCKOVÝ BÁL
K tanci a poslechu hraje skupina  EXPO - PENSION

KULTURNÍ KLUB HULÍN PŘIPRAVUJE:
Neděle 17.  5. - JARNÍ KONCERT dětského pěvecké-
ho sboru ZVONKY a ZVONEČKY

Neděle 24. 5.        
Koncert dechového souboru MORAVA  a dechového 
orchestru z Dolnej Súče

Sobota 6. 6.  
V. ročník  HULÍNSKÝ OPEN FEST 2009 
Vystoupení amatérských hudebních skupin

LETNÍ KINO:
Neděle 14. 6.
FESTIVAL VÁCLAVA SMOLY – setkání mládežnických 
dechových orchestrů

Pomalu, ale jistě se tradice Mezinárodního dne 
žen do našich zeměpisných šířek vrací. Její absence 
v polistopadových letech způsobil fakt, že oslavy MDŽ 
byly za bývalého režimu tak trochu zprofanované, 

a to především díky mnohdy divokým večírkům, které 
končily tak, že ženy – matky spěchaly domů k dětem 
a muži se bezstarostně bavili se svými svobodnými 
kolegyněmi. 
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prezentují začínající, ale i zaběhlé kapely z regionálního hu-
debního „nebe“. Hrají: NEBO CO, VSPH a Karel Souček band

Sobota  25. 4. ve 20.00 hod.
APRÍLOVÝ  ROCKOVÝ BÁL
K tanci a poslechu hraje skupina  EXPO - PENSION

KULTURNÍ KLUB HULÍN PŘIPRAVUJE:
Neděle 17.  5. - JARNÍ KONCERT dětského pěvecké-
ho sboru ZVONKY a ZVONEČKY

Neděle 24. 5.        
Koncert dechového souboru MORAVA  a dechového 
orchestru z Dolnej Súče

Sobota 6. 6.  
V. ročník  HULÍNSKÝ OPEN FEST 2009 
Vystoupení amatérských hudebních skupin

LETNÍ KINO:
Neděle 14. 6.
FESTIVAL VÁCLAVA SMOLY – setkání mládežnických 
dechových orchestrů

Pomalu, ale jistě se tradice Mezinárodního dne 
žen do našich zeměpisných šířek vrací. Její absence 
v polistopadových letech způsobil fakt, že oslavy MDŽ 
byly za bývalého režimu tak trochu zprofanované, 

a to především díky mnohdy divokým večírkům, které 
končily tak, že ženy – matky spěchaly domů k dětem 
a muži se bezstarostně bavili se svými svobodnými 
kolegyněmi. 
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HULÍNSKÝ OSKAR 2009 

Kulturní klub v Hulíně letos připravil MDŽ jak má 
být. I když se tam našli i muži. Buď byli převlečeni za ženu 
(transvestita z Olomouce) nebo účinkovali jako barmani. 
Byl tam dokonce i moderátor, ale ten se příliš ke slovu ne-
dostal, neboť hlavní aktérka programu, módní návrhářka 
Nedomová, si doprovodné slovo docela dobře obstarala 
sama. Její modely se ženám většinou líbily a mnohé z nich 
nelenily a hned si některé z nich i koupily. 

Hostem pořadu byla inženýrka Mirka Dvořáková, 
která tentokrát nemluvila o své profesi zabývající se 
životním prostředím, ale o horoskopech. Málokdo možná 
ví, že je také docela zdatnou astroložkou.

Tomu se říká „den žen“ – sál plný vyparáděných 
dam spokojeně si popíjejících vínko či jiné, zručnými 
barmany namixované nápoje. Nechyběly ani květiny, 
které ženy dostaly hned při příchodu. 

Je krásné umět si odpočinout od každodenních sta-
rostí a ještě hezčí, když nám ženám někdo vše připraví. 
Alespoň v tento den si zasloužíme být obslouženy, opečo-
vávány a šťastné. Třebas ve společnosti svých kamarádek. 
Vždyť přede dveřmi jsou Velikonoce a to už budeme v jed-
nom shonu. Úklid, pečení, vaření… A zase jsme „doma“. 

Alžběta Škarpichová

Nominace probíhají od 30. 3. – 19. 6. 2009

Iveta Nedomová přivezla z Brna do Hulína nejen pěkné 

modely, ale i dobrou náladu.

Žena, nebo muž? Tančí jako žena, obléká se jako žena, 

a přece to není žena, kdo je to? Travestita ze skupiny LEA. 

To je správná odpověď.

Čtvrtek 7. 5.
Dopoledne pro žáky ZŠ v 17.30 hod. pro veřejnost
ČERNÁ HODINKA s divadlem - komponovaný pořad žáků 
LDO ZUŠ Hulín je součástí soutěže HULÍNSKÝ  OSKAR 2009

Čtvrtek 21. 5.
Dopoledne pro žáky ZŠ, v 17.30 hod pro veřejnost
O POPELCE, aneb co vlastně bylo ve třech 
oříškách? 

Premiéra známé pohádky v provedení žáků LDO Hulín  
a rodinného divadla KABARET

Pátek 12. 6. dopoledne pro žáky ZŠ, v 17.30 hod. pro 
ČERNÁ HODINKA s divadlem

Komponovaný pořad žáků LDO ZUŠ Hulín 

Pátek 19. 6. GALAVEČER – slavnostní udílení sošek 
HULÍNSKÝ OSKAR 2009 
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VELIKONOČNÍ KONCERT
který se koná v neděli 12. dubna 2009 
v 16 hodin v kostele  sv. Václava v Hulíně.

PROGRAM:
JAN ZACH - II. SINFONIA

ANTONIO VIVALDI - CONCERTO F – DUR
(„LA TEMPESTA DI MARE“)

V době jarních prázdnin od 7. do 15. března 2009 
se vydal soubor hulínských mažoretek KONTRASTY Hulín 
za sluníčkem na Azurové pobřeží Francie. Společně s de-
chovým orchestrem Základní umělecké školy Kroměříž 
pod vedením Milana Šona podnikl cestu do francouzské 
Provance. Ubytováni jsme byli na okraji nádherného po-
břežního města Nice. Během pobytu předvedli členové 
souboru své umění na koncertě v Nice přímo u mořské pláže 
a pak v tenisovém  klubu pro účastníky tenisové školy. 

Další volný čas věnovali pracovnímu soustředění. 
Dechový orchestr se pilně připravoval na výroční koncert 
a mažoretky dolaďovaly své soutěžní choreografie pocho-
dového defilé, pódiovou skladbu. Jednotlivě si mažoretky 
procvičovaly sóla a dua na novou mažoretkovou sezónu, 
která jim začíná již 25. - 26. dubna 2009 ve Veselí n. 
Moravě, kde proběhne Mistrovství Moravy a Slezska 
v disciplínách sóla a dua.

 Každý den jsme podnikali výlety do okolí. Nejdříve 
jsme se jeli seznámit s městem Nice, absolvovali okružní 
jízdu podél pobřeží, uviděli mnoho krásných hotelů, 
obrovské letiště s přistávací plochou přímo na moři 
a spousty dalších pozoruhodností. Společně jsme si vy-
šlápli na vyhlídku, která se tyčí nad Nice. Je z ní překrásný 

Římskokatolická farnost Hulín zve na

Hulínské mažoretky na francouzském pobřeží

JIŘÍ ČART - SONATA Á FLAUTO E VIOLINO
CEMBALO E BASSO

ANTONIO VIVALDI - CONCERTO IN LA MINORE
PER VIOLINO, ARCHI E CEMBALO („L´ESTRO ARMONICO“)
  
Sólisté: Sylvia Šimečková – flétna, Ivo Kurečka – housle 
Holešovský chrámový sbor j.h. 
Vstupné dobrovolné

výhled na celé pobřeží Nice i s jeho zátokami. Další výlet 
jsme podnikli do blízkého města Antibes, kde se nachází 
Marineland. Tady jsme shlédli vystoupení cvičených 
delfínů, kosatek a mrožů, prošli se podmořským tunelem 
se žraloky a ostatními mořskými živočichy. Navštívili 
jsme také starou část Antibes s úzkými uličkami a jeden 
z největších přístavů jachet. Další den jsme se už vydali 
do Cannes, kde jsme si u známého filmového paláce 
prohlédli otisky rukou známých světových herců a zpě-
váků. Prošli jsme se po písečné pláži a neodolali alespoň 
po kolena namočit se v ještě ne příliš teplém moři. 

 V pátek v podvečer jsme si vyjeli na vrchol kopce 
do blízkého starobylého městečka Saint-Paul, které je 
obehnáno vysokou zdí, aby se v historii ubránilo růz-
ným nájezdům nepřátel. Kouzelné uličky, typické malé 
francouzské krámky s upomínkovými a uměleckými 
předměty lákali návštěvníky k prohlídce.

Celý týden vládlo na Azurovém pobřeží nádherné 
počasí s denními teplotami. od 19 do 22 st. a překrásnou 
modrou oblohou, která se odrážela ve stříbřitém moři. 
Děvčata z mažoretkového souboru i chlapci z dechového 
orchestru se svými vedoucími a doprovodem prožili 
překrásný týden prázdnin.
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V sobotu 4. 4. se v tělocvičně hulínské Základní školy 
konal jubilejní V. ročník nepostupové soutěže mažoretek 
MAJORETTES SHOW HULÍN 2009, konané pod záštitou 
starosty města Hulína. Soutěžilo se v disciplínach: sólo, 
duo, trio, miniformace – pochod s hůlkou a sólo, duo, 

MAJORETTES SHOW HULÍN 2009

V soboru dopoledne došlo na loučení s Nice a vydali 
jsme se do Eze. Podívali jsme se, jak se vyrábí parfémy 
a někteří nakoupili i voňavé dárky. Odpoledne byla už 
na programu prohlídka Monaca, kde jsme navštívili kostel 
s ostatky rodiny  Grimmaldi. Prohlédli jsme si nádvoří 
knížecího paláce, prošli se po místech, kde se prohání 
známé vozy F1, obdivovali krásné jachty zakotvené 

trio – tanec s hůlkou a rekvizitami. Soutěž, o které bu-
deme čtenáře s ohledem na uzávěrku dubnového čísla 
Hulíňanu informovat až v příštím čísle, probíhala v těchto 
věkových kategoriích: děti 6 – 10 let, juniorky 10 – 14 let 
a seniorky 14 a více let.

v přístavišti a svou cestu jsme ukončili u světoznámého 
kasína v Monte Carlu. 

 Večer jsme plni dojmů nasedli do autobusu a vydali 
se přes Innsbruk a Salzbrug k domovu, kde už na nás 
čekalo uplakané a chladné počasí.

Alena Rafajová - trenérka mažoretek Hulín.

Ještě společné foto a jedeme domů.
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Kulturní a informační středisko Tlumačov
nabízí PC kurz

ZÁKLADY EXCELU
Termín: 11., 13., 18. a 20. 5. 2009

Kurz je určen všem, 
kteří potřebují provádět  jednoduché 

výpočty a pracovat s tabulkami.
Uzávěrka přihlášek: 4. 5. 2009 

Kurzy se konají od 17 – 20 hodin
Cena: 1.500 Kč/kurz

Bližší obsahy kurzů a přihlášky osobně 
nebo na tel.: 577 929 023, 724 368 378 

Měsíc březen 2009 byl ve znamení dlouhodobější 
akce v podání školního turnaje tříd ve florbalu. Tento sport 
se výrazně rozšiřuje u dětí a mládeže a je zařazen v rámci 
meziškolních turnajů.  

Celý turnaj byl zahájen systémem každý s každým, 
přičemž v první etapě se utkali mezi sebou žáci šestých 
a sedmých tříd. Vítěz tohoto klání si zajistil postup do další-
ho kola, ve kterém soutěžili žáci osmých a devátých tříd.   

První kolo tedy probíhalo mezi třídami 6. A, 6. B, 
7. A a 7. B. Vítězem se nakonec jednoznačně stala třída 
7. B, která zvítězila ve všech zápasech a skórem 16:2 se 
probojovala do dalšího kola turnaje. 

Druhé kolo se hrálo v tabulce stejným systémem 
jako předchozí turnaj, tedy každý s každým, ale velmi 
důležité bylo získat nejlepší umístění v této základní 
části. Nejlepší výkon nakonec prokázaly třídy 8. A a 9. 
B, které se „prostřílely“ do finále, o třetí místo se utkaly 
třídy 8. B a 9. C. 

Oba zápasy měly silný emoční a bojovný náboj, 
týmy měly maximální snahu o získání nejlepšího umís-
tění. V zápase o třetí místo více štěstí stálo na straně třídy 
8. B, ve finále si „zlatý“ diplom odnesla třída 8. A.

Nejlepšími střelci turnaje byli vyhlášeni Radek 
Jakvid ze 7. B a Michal Bartík z 9. C. 

Školní turnaj ve florbalu na ZŠ Hulín

REKLAMA

Celkem se turnaje zúčastnilo na 70 
žáků školy, kteří byli podporováni svými 
spolužáky a vše přispělo k příjemné at-
mosféře a poznání se navzájem. Velkým 
oceněním byla přítomnost a podpora 
paní ředitelky Mgr. Hanky Fuksové, která 
gratulovala jednotlivým týmům k jejich 
výkonům. Také učitelé tělocviku Mgr. Jan 
Rýc, Mgr. Svatopluk Štípek a Mgr. Martin 
Lendel velkou měrou přispěli ke zdárné-
mu průběhu celého turnaje.  

Mgr. Svatopluk Štípek         
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Nadace Děti-kultura-sport podpořila naši knihovnu. Knihovnice Jarka Zakravačová převzala symbolický šek a už má 
plnou hlavu nápadů, jak peníze využít. Především ke spokojenosti mladé generace. Školáci se byli podívat i na tamní 

výstavu „Zpět ke kořenům“.

Dětský folklórní soubor Hulíňáček bude mít v květnu 
pouze rok a už naše město reprezentoval na regionální 
soutěži v Kroměříži. Z čestného uznání, které dostaly, 

měly děti velkou radost.

Hulínské Kontrasty nás reprezentovaly ve Francii. 
Mažoretky se tam  moc líbily.

Turnaj florbalistů v tělocvičně základní školy. Tento sport 
si našel velkou oblibu.  

„Líbánky na Hané“ – to je název věhlasného díla 
Josefa Mánesa inspirovaného krásným mladým párem, 
který zhlédnul v našem kraji. Hulíňané tak pojmenovali 

své čtvrté CD.  
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Sotva začalo být jarní sluníčko alespoň trochu milosrdné, 
ze země se začala klubat barevná nádhera. 

Hulíňan na internetu: www.hulin.cz

Plošná reklama – 10 Kč za 1 cm2 v černobílém provedení, v barevném provedení 5000 Kč  
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